
 

  

16/8/2021  

    #4מס' ועד מðהל ישיבת סיכום ל

  
  משרד יו"ר האגודה ב 11/8/2021בתאריך    התקיימההישיבה 

  20:00 זמן סיום:  18:00זמן התחלה: 

  

  :ðוכחים

  (זום). , אור תמיר (זום) ועידו שגן רות הררימאור אקא, רון גלעד,  :הלðהועד המחברי 

  המðהל: דין בגדדי.יו"ר הועד  

  . יובל שוחðצקייו"ר וועדת רווחה: 

  ברק דביר  -מזכ"ל המועצה : מזכירות המועצה

    ר צדוק שי –יו"ר האגודה  הðהלת האגודה:
  עפרוðי יותם  –יו"ר ועדת ביקורת ועדת ביקורת: 

  

  : ðוספים

  (זום)  שלומי יחיאב :התאחדות הסטודðטים והסטודðטיות הארציתיו"ר  

  (זום)סיו"ר ההתאחדות: ירדן 

  

  :סדר יום

 עדכוðים   .1

 דיון בðושא ההתאחדות + פגישה עם יו"ר ההתאחדות  .2

 דיון בðושא מטרות העמותה  .3

 דיון בðושא מבðה המכרזים  .4

 

 

  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  



 

  

  פירוט הðושאים

  
  

  דיון בðושא ההתאחדותהðושא: 

   :רקע

ועד הועלה הðושא  ל אור הפרישה של מספר אגודות מההתאחדות לפי בקשתה של יו"ר האגודה ומספר חברי 

   לדיון. במסגרת הדיון עלו גם ðציגי ההתאחדות בכדי לתת מידע ðדרש על התרומה של ההתאחדות. 

  : עדהו דיון בו

ה ההתאחדותבמסגרת  ðציגי  עם  שאלות    שיחה  עצמה, שאלו  עלעלו מספר  למהות של  ההתאחדות  הðוגעות  ת 

  ההתאחדות ובעיות ספציפיות שעלו.  

 ה יו"ר ההתאחדות שðעð טים    א המסגרת הארציתהילשאלה על מהות ההתאחדותðוהלובי של הסטוד

סיוע   חקיקה,  כמו  בðושאים  הסטודðטים  של  האיðטרסים  קידום  למען  פועלת  ההתאחדות  בכðסת. 

בðוסף, ההתאחדות מספקת שירותי ליווי, סיוע והכווðה מקצועיים לעמותות החברות בה.  ממשלתי וכו'.  

בðוסף, במסגרת    צעירים במדיðה.לעתידם של    2050כðיות כמו ישראל  ו ההתאחדות גם מקדמת ברמתה ת

יחד    כðית סיוע כלכלית של המדיðה לצעירים וסטודðטיםולהוביל לתהקורוðה ההתאחדות פעלה על מðת  

עם ðושאים אחרים כמו הקמת תת ועדה לפתרון הצורה שבה המוסדות האקדמיים מתייחסים להטרדות  

   . מיðיות בקמפוסים היום

 ה ההתאחדות פעלה בזיðים כמו המל"ג (המועצה להשכלה גבוהה),  במהלך הקורוðרה ארצית מול ארגו

(ועד ראשי האוðיברסיטאות). הביקורת שעלתה במהלך הישיבה היא   ו ור"ה  המשרד להשכלה גבוהה 

שההתאחדות לא הצליחה להגיע למתווה לאישור בחיðות מקווðות/ פרוðטליות בקמפוסים במהלך הסגר  

גם לא ðיסתה לייצג את האיðטרסים של הסטודðטים במהלך הזה    השðי, ולפי דבריו של יו"ר ההתאחדות

 .  מסוים אלא לגשר בין הגופים השוðים על מðת להגיע למתווה

   ת הפער מגוון  ישðם  כי  ðעðה  ההתאחדות,  ידי  על  בפריפריה  סטודðטים  לקידום  בðוגע  כðיות  ולשאלה 

סטו רק  ולא  צעירים  עבור  בפריפריה  הגבוהה  להשכלה  הðגישות  מרכזי    .דðטים להגברת  יעד  זהו 

שההתאחדות שמה לעצמה. בðוגע לסטודðטים עצמם ðאמר כי זוהי ðקודה שרצו לעסוק בה אך הקורוðה  

ולטפל  את מטה ההתאחדות העבירו מתל אביב לירושלים עבור אגודות רחוקות כדי שיוכלו להגיע  מðעה.  

לייצר את הגשר למתג המרכזי  זה אמור למוסדות ממשלתיים בירושלים. יותר טוב בðושאים שקשורים 

  כמו גם דחיפה לתוספת תקציבית מהמדיðה לתכðיות התמחות מקצועיות עבור סטודðטים.   של המדיðה.

  

  הובהרו מספר ðקודות סביב היחסים בין האגודה להתאחדות במסגרת הדיון לאחר מכן

   יש צורך בשיפור זרימת המידה השוטפת בין האגודה ובין ההתאחדות. שיפור זה יבוא לידי ביטוי דרך

שיתוף טוב יותר של הðציגה של האגודה בהתאחדות, היו"ר לועד המðהל. בועדות הבאות יעלו ðושאים  

 דות.  שוהבאו על ידי ההתאחדות ופערים שמגיעים מהשטח כדי שהיו"ר תעלה זאת בפורום של ההתאח

   תðותð במידה והאגודה תרצה להתðתק מההתאחדות, השיðוי שיקרה הוא שהתקציב השðתי שאגודה 

₪ מכל סטודðט תמשיך    10אלש"ח לא יðתן. עם זאת, הגבייה הכוללת של    10להתאחדות, סכום בסביבות  

  להיות כיוון שרק במידה ושליש מכלל האגודות מחליטות להתðתק מההתאחדות רק אז היא תפסיק 

להיות הגוף היציג של הסטודðטים בישראל. משמעות ðוספת לכך היא שגם אם האגודה תחליט שהיא  

מתðתקת, ההתאחדות תמשיך להיות הארגון היציג, ללא יכולת השפעה של האגודה על קבלת ההחלטות  



 

  

כן הועלה על ידי ההתאחדות במסגרת השיחה שהם מðסים לשðות    של ההתאחדות, כפי שקורה היום.  

 ₪ בכדי לשðותה, אך הדבר ðתון להחלטת הכðסת. 10החקיקה סביב הגבייה של ה את

   ו מול המוסד, ואיןðהלות האקדמית שלðיש צורך בהכרה בכך שההתאחדות לא תוכל להשפיע על ההת

לה כמעט השפעה על המוסדות הבין לאומית, כפי שðיתן היה לראות בקורוðה. זוהי זירה שאין מה לקוות  

 ו שיðוי משמעותי מההתאחדות.  ממðה לסיוע א

   ו היא לא לפרוש מההתאחדות, אלא דווקא להישאר ולהגביר אתðיכולת ההשפעה הטובה ביותר של

על   יותר  ðוכל להשפיע בצורה טובה  כיום,  ידי הצבת מראה לפערים שמופיעים  הביקורת מבפðים. על 

    ובים. ולðסות לשðות את הדברים שכרגע לא מספיק ט  ההתðהלות של ההתאחדות

  

  
  

  שיðויים תקðוðים  הðושא: 

   :רקע

במסגרת העבודה על התקðון, הועלו מספר שאלות הðוגעות לדברים הקיימים בתקðון היום, והם מטרות עמותה  

      ומבðה המכרזים. 

  : עדהו דיון בו

באופן   וצמצומו  התקðון  כלל  של  מחדש  כתיבה  הוא  קודמות  משðים  בשוðה  השðה,  בתקðון  שðעשה  השיðוי 

משמעותי. הרבה מהתכðים שכתובים שם יעברו לתיק הðהלים המשלימים כדי להגביר את יכולת ההשפעה של  

  המועצה של שיðוי הðהלים המשלימים עבור הארגון.  

לגבי מטרות העמותה, לא ðיכר שיש צורך בשיðוי המטרות כפי שהם מופיעות כיום בתקðון. עם זאת, יכול להיות  

  שðים, יכולה להיות רלווðטית עבור הארגון.   5וðיסוח של חזון לעמותה, או תכðית ארוכת טווח לפחות ל 

עצה ושðי חברי הðהל. לצורך כך,  לגבי מבðה המכרזים, הועלה פער במכרזים לרמת רכז, בהם יש שðי חברי מו

יותר   יחד מבðה טוב  ועדת תקðון שעובד על התקðון עצמו כדי לðסח  יתקיים בהמשך דיון במסגרת הצוות של 

  למכרזים.  

  
    עדכוðיםהðושא: 

   וסðה הבאה. יש צורך מהותי בכיðיות העבודה ואישור התקציב לשðית תוכðסת לבðכיום האגודה מתכ

 תחילת חודש ספטמבר. כðיות העבודה ולאשר אותן עד  והועדות בהקדם כדי לעבור יחד עם הרמ"ד על ת

  ים ושיðייðוסף הוא התרופפות של המוטיבציה של חברי המועצה, חייבים לשמור עליהם בעð שארו  יפער

 רלווðטיים בוועדות השוðות כדי שðוכל להמשיך ולהשפיע כמועצה.  

   גם מצומצם  במתווה  לעבודה  ðערכת  האגודה  בחגים,  לסגר  והאפשרות  בתחלואה,  העלייה  בעקבות 

  הדבר משפיע גם על בðייה של רובריקות קורוðה לתוכðיות העבודה.   ת.מבחיðת עובדים וגם מבחיðת פעילו

                                                                             
  בברכה,

 דין בגדדי 
    2021 יו"ר הועד המðהל


